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Noteringar från Östersjökommitténs möte den 10 juni 2022  
 
Deltagare:  
Sven, Wanja, Bosse, Louise, P-O (som adjungerad), Guje (också adjungerad) 
och Anders K (som observatör).  
Ami och Anders B hade meddelat förhinder. 
 
1. Sven hälsade välkommen till mötet.  
Till sekreterare valdes Guje. 
Sven föreslog att mötena från och med september genomföres första 
fredagen i månaden direkt efter Rotarymötet. Förslaget godkändes! 
Den 11 augusti genomförs också ett möte i samband med grillkvällen och 
handlar då mycket om Östersjödagarna i Stavsnäs den 13-14/8. 
  
2. Sven konstaterade att utestående frågor från föregående mötes protokoll 
finns med på dagens agenda. Detta godkändes och lades till handlingarna.  
 
3. Erfarenheter från det gångna året samt vägen framåt.  
 
- Följande bekräftade att de kommer att delta: i kommittén nästa år: 
Sven, Ami, Anders B, Bosse, Wanja, Louise, P-O och Guje. 
Siv och Tom lämnar på egen begäran kommittén. 
 
Alla delgav sedan sina erfarenheter.  
- Louise berättade om vattentestväskan och samarbetet med skolorna. 
Hennes observation var att lärarna har ont om tid och ingen samverkan 
sinsemellan även om skolorna och lärarna är mycket positiva till projektet. 
En app för registrering av resultatet skulle kunna skapa ett extra värde. 
- Wanja lyfte artikeln i Nacka-Värmdö Posten och möjligheten för alla att 
använda vattentestväskan och inte bara skolorna. Vattentestväskan är ett 
mycket konkret projekt men kräver också kunskap. Wanja nämnde också 
att Briggen Tre Kronors mobila utställning Sea Room än så länge missat. 
Wanja saknade Briggens kommunikation och information om Östersjön, 
Hon föreslog också att vi skulle satsa på Naturrum för utbildning av 
skolelever. Wanja har ombesörjt så att klubbarna kan köpa boken ”50 sätt 
att rädda Östersjön” från Max Ström och sälja den för 100 SEK per styck. 
Wanja uttryckte också att Östersjöambassadörsutbildningen givit henne 
kunskap och varit värdefull. 
- P-O berättade om uppstartsmötet med de närboende i projektet ”Levande 
vikar” i Långbroviken. Han kommer att skicka minnesanteckningarna från 
mötet till Sven. P-O har också kontakt Tom Arnbom från Södernäs, som är 
verksam inom WWF, Världsnaturfonden. Under hösten kommer de boende 
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runt Långbroviken att intervjuas av forskarna. Man gör en grundkontroll 
just nu med aluminium, fiskeförbud osv. på samma sätt som vid 
Björnöfjärden på Ingarö. P-O informerade också om de lokala 
reningsverken. Diskuterades också om Olof Stenhammar skulle kunna 
rekryteras som sponsor. Anders K erbjöd sig att prata med Olof. P-O 
föreslog att området vid Kyrkviken från Prästfjärden skulle anläggas som 
våtmark och hade pratat med Christoffer Nathanson (ordf. i kyrkorådet) om 
detta., då kyrkan äger marken. 
- Bosse deltar i Länsstyrelsens vattenberedningsprojekt. Han berättade 
också om 3 våtmarker på Björnö, en på Nåttarö samt en på Kalvandö. Han 
hade deltagit i våtmarkernas dag. Han berättade också om ett projekt på 
Gålö genom Skärgårdsstiftelsen för att hantera gödsel från kor. Bosse 
återkommer med namnet på en kontaktperson på Skärgårdsstiftelsen, som 
kan hålla föredrag på klubben i höst. 
- Sven bekräftade också att Sea Room kommer till Stavsnäs den 13-14 
augusti och att han dessförinnan kommer att bjuda in 
Östersjöambassadörerna till en utbildning på den mobila utställningen. 
 
Sven hade skisserat på kommande verksamhet.  
Han summerade nu och föreslog: 
- Att samarbetet med kommunen fortsätter och att den nyanställda 
miljöansvariga Jenny Andersson (ev med ”följe”) bör bjudas in för att hålla 
ett föredrag i höst. Sven pratar med programansvarige Johan och bjuder in. 
- Att projektet med vattentestväskans fortsätter och att målsättningen är att 
hitta en app och en rapporteringsmöjlighet. Louise är även fortsättningsvis 
ansvarig för projektet. 
- Att P-O blir adjungerad i kommittén med ansvar för Långbroviken i 
projektet ”Levande vikar”.  Det är ett 5-årigt projekt och Linda Kumblad 
från Baltic Waters 2030 kommer att presentera projektet vid klubbmötet 
den 9 september. Då kommer vi att diskutera vad klubbens ”adoption” av 
viken innebär. 
- Att projektet med våtmarker fortsätter med Ami som ansvarig. Vi söker 
här efter lämpliga objekt på Värmdö. 
- Att samarbetet med Briggen Tre Kronor, Expedition Rädda Östersjön och 
Sea Room fortsätter och utvecklas. Vi behöver här rekrytera sponsorer.  
Vem kan ta ansvar för att värva sponsorer? Familjen Persson på Malma 
Gård och Fågelbro samt Wallenberg kan vara aktuella som goda exempel.  
- Att Östersjödagarna den 13-14/8 genomföres i stort sett som förra gången 
och att detaljerna diskuteras vid mötet den 11/8. Magnetfiske tillkommer 
och Wanja har redan anskaffat en magnet. 
- Att Rotaryklubben skall försöka att delta i den flytande båtmässan i 
Gustavsberg den 2-4/9. I Allt för sjön mässan, som äger rum två helger i 
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mars 2023, skall vi delta i. 
- Att Sven arbetar med projektet latrintömning med hopp om att Bullandö 
Marina skall kunna bli ett föredöme. 
- Wanja föreslog också att det nu framtagna ”quizet” skulle utvecklas, 
användas och publiceras på t.ex. hemsidan.  
- Guje föreslog att Allt för sjön appen användes, som vi har tillgång till utan 
kostnad till årsskiftet. Guje pratar med Anders B om detta. 
- Anders K föreslog också att vi arrangerar ett s.k. ”Round Table” möte om 
situationen i Östersjön och om kommitténs verksamhet i höst. 
- Sven tackade alla för inläggen. 
 
4. Briggens besök i Stavsnäs 13-14 augusti. Planering av deltagande och 
förberedelser. 
- Sven står för samma utrustning som förra gången. 
- Wanja föreslog också ett quiz ev. på hemsidan och att man synliggör detta 
i montern för att utbilda om Östersjön. Wanja efterlyste struktur. Wanja 
kompletterar de 12 Quiz frågorna till ca 20. Guje skickar frågorna till Wanja som 
arbetar med Eva för att få fram fler bra frågor. 

- Sven bjuder in Östersjöambassadörerna för utbildning på Sea Room och 
sedan deltagande vid eventet. 
- Bemanningen i tältet måste ordnas – förslagsvis med 2 skift om 3 timmar 
vardera (prel öppettider från kl 09-16). 8 personer behövs i tältet plus 
minst 4 Östersjöambassadörer för Sea Room. Sven tar upp detta på fredag 
den 17/6. De som var med förra gången tillfrågas. 
 
 
5. Övriga aktuella frågor - korta ori om nyheter delgavs: 
 
- De fyra Rotaryseglingar är genomförda i fint väder och med stor 
uppskattning från deltagarna. Det var ett första uppdrag för våra 
Östersjöambassadörer, där både Wanja, Sven och Guje deltagit samt 
ytterligare tre utanför klubben. 
 
- Vattentestväskan. En bra artikel i Nacka Värmdöposten, som tyvärr inte 
kan publiceras på klubbens hemsida. Louise har kontakter med Lemshaga 
och Engelska skolan genom Anders B.  App och rapportering är viktigt.  
 
- Skräpinsamling. Kommittén funderar vidare. Wanja blir ansvarig.  
 
- ”50 sätt att rädda Östersjön” – bestseller – säljs för 100 SEK. 
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- Distriktets samarbete med Båtunionen om havstulpaneobservatörer 
är igång och kan utvecklas ytterligare nästa år. 
 
- Kontakter med Östersjöcentrum på Sthms universitet. Sven och Guje hade 
den 25/5 haft ett givande möte med Tina Elfwing, som är ansvarig för 
verksamheten. Den 9/6 hade Sven och Guje också haft ett annat intressant 
möte med Jens Olsson på SLU (föredragshållare vid webbinariet om 
våtmarker den 5/3). Kontakterna fortsätter. 
 
- Övriga frågor  
 
- 1-3 oktober nästa BASRAN seminarium i Helsingfors, som kommer att 
handla om skräp (plaster och latrintömning). Inbjudan kommer. Den 
traditionella strömmingsrodden genomföres den 2 oktober och Rotary 
siktar på att ha ett roddarlag som medverkar. 
 
- Lillsved skall kontaktas och besökas av Wanja och Sven i höst. Utbildning 
av guider bör diskuteras. Tankar om Naturrum i närområdet ventileras 
också. 
 
- Sven orienterade om båtlinjen mellan Ålstäket och Stockholm. Det mesta 
”på rull” med både Regionen och kommunen. Dock problem med ”båt”-
parkering. Sven ”ligger på” för att en sådan skapas. 
 
6. Nästa möte blir fredagen den 2/9 kl. 08:45 – 10:00, direkt efter vårt 
ordinarie Rotarymöte. Vid grillkvällen den 11/8 diskuteras också 
Östersjödagarna i Stavsnäs, som äger rum den 13-14/8. 
 
7. Mötet avslutades.  
 
PS Protokollen från kommitténs möten kommer framgent att publiceras på 
klubbens hemsida. DSS 
 
Vid tangentbordet, 
Guje med visst stöd av Sven 

 
 


